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Geachte dames en heren, 

 

 

Met deze brief beantwoorden wij de artikel 41- vragen over de melding financiële afwijking 2020 Wmo en 

Jeugdzorg die wij op 4 september 2020 ontvingen van de fractie VVD. 

 

Vraag 1:  

Deelt het college de urgentie tot ingrijpen in het sociaal domein?  

 

Antwoord: 

Ja  

 

Vraag 2:  

Waarom wordt de raad wederom verrast met deze additionele tegenvaller? 

 

Antwoord:  

In het begin van het jaar, als er veel herindicaties worden afgegeven, zijn de maandcijfers niet bruikbaar 

om een prognose te maken voor het hele jaar. Pas in de loop van het jaar is het mogelijk een prognose te 

maken voor het hele jaar. Zoals wethouder Walters in de commissie heeft toegelicht, waren er voor de 

zomer maandcijfers beschikbaar, die duidden op een stijging, maar het eerste beeld was, dat dit een 

tijdelijk Corona effect was, aangezien zorgaanbieders hun zorg moesten aanpassen. Direct na de zomer 

waren nieuwe cijfers beschikbaar. Na doorrekenen van een nieuwe prognose werd de stijging van de 

kosten zichtbaar. Er is voor gekozen dit direct aan de raad te melden. In raadsinformatiebrief 2020-52 is 

toegelicht op basis van welke informatie de financiële afwijking is geconstateerd. 

 

De onderliggende oorzaak is het stijgende beroep op Wmo en Jeugdzorg. Deze blijft gaande en is 

vooralsnog moeilijk vooraf in te schatten. Het college zet zich stevig in om te pleiten voor meer geld van 



het Rijk voor Wmo en Jeugdzorg. Dit doen we door inbreng in G40-overleggen, door videostatements en 

onlangs door in te spreken bij de algemene ledenvergadering van de VNG. 

 

Vraag 3:  

Deelt het college de mening dat wanneer deze stijgende lijn in de kosten zich doorzet het haast onmogelijk 

wordt om geld over te houden voor andere zaken die belangrijk zijn voor onze inwoners en ondernemers? 

 

Antwoord:  

Ja 

 

Vraag 4 

Hoe gaat het college ervoor zorgen dat de uitgaven aan jeugdzorg en maatschappelijke ondersteuning 

binnen de budgettaire kaders van de gemeente worden gebracht? 

 

Antwoord:  

In raadsinformatiebrief 2020-52 is aangegeven waar het college aan werkt om grip op de kosten te krijgen. 

Daarnaast is de raad een aanvullende collegebrief toegezegd, die meer inzicht geeft in de onderliggende 

oorzaken van de financiële afwijking. 

 

Vraag 5 

Op welke manier gaat ‘begeleiding in de wijk’ op dit moment verdere kostenstijging tegen?  

 

Antwoord:  

In oktober 2020 ontvangt u de tweede tussenrapportage van Begeleiding in de Wijk over de periode maart 

tot en met augustus. In deze rapportage wordt inzicht gegeven in de kosten voor Begeleiding in de Wijk, 

afgezet tegen de kosten voor reguliere begeleiding via het Sociaal Plein. Uw vraag zal derhalve met deze 

rapportage beantwoord worden. 

 

Vraag 6 

Wij willen zo spoedig mogelijk inzicht in de verschillende oorzaken van deze additionele tegenvaller om 

zodoende inhoudelijk de discussie met u aan te kunnen gaan. Wanneer kunnen wij deze inzichten 

verwachten?  

 

Antwoord:  

De raad is reeds een aanvullende collegebrief toegezegd, die meer inzicht geeft in de onderliggende 

oorzaken van de financiële afwijking. Momenteel wordt hard gewerkt aan deze aanvullende collegebrief, 

die meer inzicht zal bieden. Wij streven ernaar om de inzichten in oktober met u te delen. 

 

Vraag 7 

Om de kwaliteit en toegankelijkheid van al deze voorzieningen in de toekomst te kunnen blijven 

garanderen moet volgens ons de gemeente zich richten op de inwoners die de hulp het hardst nodig 

hebben. Bent u het hiermee eens? 

 

Antwoord:  

Bij de beoordeling van de aanvragen van onze inwoners wordt de zorg beschikt die de Wmo en Jeugdwet 

voorschrijven. Dit betekent dat iedereen die hulp nodig heeft op basis van deze wetten, in beginsel die  

hulp ook moet ontvangen. Hierbij is in toenemende mate wel oog voor normaliseren en eigen kracht die 

kostenreductie beogen. Dat betekent dat wij wel per hulpvraag kritisch bekijken of iemand echt hulp of 

ondersteuning nodig heeft.   

  



Vraag 8  

Ziet het college tot slot de mogelijkheden om de kosten in de dienstverlening op grond van de Wmo 2015 

en de Jeugdwet te reduceren? 

 

Antwoord:  

Ondanks de beperkte ruimte die de Wmo 2015 en de Jeugdwet daarvoor biedt zien wij mogelijkheden de 

kosten te reduceren. Lokaal en regionaal werken we o.a. aan:  

 Regionaal project "Naar een gezond financieel domein". Gemeenten delen samen ervaringen en 

kansen om de dienstverlening aan te scherpen om zo de kosten te reduceren.  

 Lokale oplossingsrichtingen zoals ‘Begeleiding in de wijk’ en Praktijkondersteuning 

huisartsenpraktijken (POH).  

 Onderzoek KPMG naar handelingsperspectieven op (kosten)beheersing in het sociaal domein en met 

name voor Wmo en Jeugdzorg. Dit onderzoek richt zich op lokale en regionale 

handelingsperspectieven. 

 Directe beïnvloeding door een betere screening en selectie bij de toegang en kritisch te kijken naar 

herindicaties. 

 

Hoogachtend, 

 

Burgemeester en wethouders van Hilversum, 

de gemeentesecretaris, de burgemeester, 

  

D. Emmer P.I. Broertjes 

 


